
55 JAAR MANEGE DE DRIESPOREN
Op 13 maart werd ponyclub Onstwedde/Alteveer 
officieel opgericht tijdens een bijeenkomst in de 
Brinkhof in Onstwedde. Dit gebeurde onder lei-
ding van de initiatiefnemers: dokter Meppelink, 
politieagent Bouwers en veehandelaar Lukens. 
Uit de notulen van die avond blijkt dat niet 
iedereen meteen enthousiast was, mede doordat 
de doelstelling van de initiatiefnemers ambitieus 
was: elk kind moet kunnen paardrijden — het 
moet betaalbaar blijven.

Nu, 55 jaar later, staan we 
nog steeds volledig achter dat 
principe. We zijn met trots de 
voordeligste vereniging in Zuid-
oost-Groningen. Het geheim ach-
ter dit succes? Naast de betaalde 
rijinstructrices — bekostigd door 
het Huis van de Sport — draait 
de vereniging volledig op de inzet 
van vrijwilligers. De club begon 

bescheiden, met 
acht pony’s, 
waaronder vijf 
shetlanders, die 
allemaal door 
sympathisanten 
beschikbaar waren 
gesteld.

De eerste rijbak 
werd aangelegd 
op een stuk grond 
aan de Tellinger-
weg, beschikbaar 
gesteld door weduwe 
Huiting, achter het 
zwembad. In de win-
ter werd er gereden in 
verschillende boeren-
schuren. In 1970 ge-
beurde dat bijvoorbeeld 
bij de familie Turkow 
aan de Dorpstraat. De 
schuur was klein en er 
werd rondom de gebin-

ten gereden, 
wat regelmatig 
leidde tot blauwe knieën.

Elk jaar weer was het een uitda-
ging om een geschikte schuur te 
vinden — maar tot 1984 lukte het 
steeds weer. Ondertussen werkte 
het bestuur aan plannen om een 
eigen, kleine manege te realiseren 
in Onstwedde.

Een aantal leden geloofden sterk 
in het bestaansrecht van de ver-
eniging zodat ze elk 1000 gulden 
inlegden voor de bouw van een 
mini-manege. Mede daardoor 
stemde de gemeente in: de club 
kreeg een renteloze lening van 
100.000 gulden en een stuk 
grond naast het manifestatieter-
rein — voor slechts één gulden. 
In 1985 werd hier, met hulp van 
talloze vrijwilligers, de eerste 
rijhal gebouwd. In 1991 volgde de 
tweede rijhal, eveneens volledig 
gebouwd door vrijwilligers.

De manegevereniging stelt paar-
den en pony’s beschikbaar voor 
ieder kind/volwassene (ook met 
een beperking) om te kunnen/le-
ren paardrijden. Deze paarden en 
pony’s staan gestald op de mane-
ge. Een aantal van deze dieren is 

eigendom van particulieren, maar 
wordt belangeloos beschikbaar 
gesteld voor de lessen.

Leden van de paardensportvereni-
ging beschikken over een eigen 
paard of pony. Zij maken gebruik 
van de manege voor training en 
zijn vaak actief in de wedstrijd-
sport. Daarnaast worden er ook 
menlessen verzorgd door de 
Menacademie uit Scheemda. 

Dankzij de voortdurende groei 
en bloei van de vereniging kon 
er in 2011 een derde, grote rijhal 
worden gebouwd. In 2024 vond 
een grootschalige renovatie 
plaats: het asbestdak van hal 1 
en 2 werd vervangen, de voor- en 
zijgevels werden vernieuwd, er 
zijn zonnepanelen geplaatst en 
de kantine is geïsoleerd. Deze 
verbeteringen zijn mede mogelijk 
gemaakt dankzij sponsoren en 
‘Leadergeld’.

Sindsdien fungeert de manege 
ook als rustpunt voor ruiters, 
menners en paarden die een 
buitenrit maken in de prachtige 
natuur rondom Onstwedde.

ZATERDAG 17 MEI - DROOMVLUCHT TE PAARD
Ter gelegenheid van het 55-jarig jubileum van Manege De 
Driesporen in Onstwedde organiseren wij op zaterdag 17 mei 
een bijzondere en feestelijke voorstelling: Droomvlucht te Paard 
– een betoverende tocht door het leven.

Deze voorstelling neemt het 
publiek mee op een reis door het 
leven met paarden. We volgen 
het verhaal van een kind met een 
droom: een eigen pony. Van de 
eerste rijlessen op de manege tot 
het moment van een eigen paard 
en uiteindelijk hoe de band met 
het paard blijft maar wanneer het 

rijden niet langer mogelijk is. Een 
ontroerend en herkenbaar verhaal 
voor iedereen die de liefde voor 
paarden kent.

De voorstelling is geschikt voor 
jong en oud. Er is een tribune 
aanwezig en voor de bezoekers 
staat een hapje en drankje klaar.

Tijd: 18.30 – 21.00 uur. Locatie: 
Manege De Driesporen, Onst-
wedde. Na afloop is de kantine 
geopend en bent u van harte 
welkom om onder het genot van 
een drankje gezellig na te praten. 
Wij nodigen u van harte uit om 
deze bijzondere avond met ons 
te beleven en samen stil te staan 
bij 55 jaar paardensportplezier in 
Onstwedde.

UITNODIGING
VOOR HET 55-JARIG JUBILEUM 
VAN MANEGE DE DRIESPOREN
Manege De Driesporen bestaat 55 jaar, en dat willen we niet 
ongemerkt voorbij laten gaan! In al 
die jaren, sinds de oprichting van 
de ponyclub en rijvereniging Onst-
wedde – Alteveer in 1970, die in 
1986 is overgegaan naar Manege De 
Driesporen, hebben talloze mensen 
de paardensport in Onstwedde een 
warm hart toegedragen.

Het is helaas onmogelijk om iedereen 
persoonlijk uit te nodigen, of je nu op 
de een of andere manier verbonden 
bent (of bent geweest) met onze ma-
nege, of dat je niet betrokken bent 
geweest, we nodigen iedereen uit 
om dit met ons te vieren.

Het belooft een gezellige avond te 
worden, met hapjes, drankjes en 
natuurlijk een leuk programma! 
We kijken er enorm naar uit om 
jullie te verwelkomen en samen 
dit bijzondere moment te vieren!

Stichting Manege De Driesporen
Manegevereniging De Driesporen
Paardensportvereniging De Driesporen

We heten iedereen van harte welkom!
HET JUBILEUMPROGRAMMA
OP 17 MEI 2025
18.30 tot 21.00 uur
Jubileumvoorstelling: Droomvlucht te paard, een betoverende 
tocht door het leven.

Na afloop
De kantine is geopend om na te praten en het jubileum 
feestelijk af te sluiten.

www.manegededriesporen.nl
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VOORZITTER GERT LUKENS VAN STICHTING MANEGE DE DRIESPOREN ONSTWEDDE
‘Ieder kind moet kunnen paardrijden, dat was ,is en blijft het doel’
door Jan Johan ten Have 
ONSTWEDDE - Toen Gert Lukens 5 
jaar oud was, werd zijn zusje geboren. 
Letterlijk boven haar wieg kwamen 
zijn vader Albert en huisarts dokter 
Meppelink tot het besluit dat er in 
Onstwedde een ponyclub moest ko-
men. Nu, 55 jaar later, is Gert voorzit-
ter van diezelfde hippische organisatie, 
inmiddels al vele jaren omgedoopt tot 
stichting Manege De Driesporen. Er 
is in de loop der jaren veel veranderd, 
maar de band van Gert met de manege 
is altijd diep gebleven. 

Niet lang na de oprichting van Pony-
club Onstwedde-Alteveer, stapte Gert 
er voor het eerst op een pony. Hij kent 
de geschiedenis van de club dus door en 
door. “Tijdens de oprichtingsvergadering 
in zaal Brinkhof waren er 24 aanwezigen. 
Mijn vader, dokter Meppelink en dorpsa-
gent Jan Bouwers namen het voortouw”, 
vertelt hij. “Er bestonden twijfels of het 
haalbaar was, maar een inzameling onder 
inwoners van Onstwedde en Alteveer 
leverde voldoende geld op voor de aanschaf 
van zadels en hoofdstellen. Acht mensen 
uit de regio stelden een pony beschikbaar, 
3 Welsh en 5 Shetlanders. Ik herinner me 
nog dat één van die pony’s VW heette, 
die was van Volkswagen-dealer De Wit uit 
Vlagtwedde.”

Omzwervingen
De club begon op een veldje aan de Tellin-
gerweg in Onstwedde, achter openlucht-
zwembad ‘t Vlasmeer. ‘s Winters werd 
er gereden in boerenschuren, vrijwel elk 
jaar op een andere plek. De eerste was de 

schuur van Thurkow aan de Dorpsstraat 
en via omzwervingen door onder meer 
Veenhuizen en Barlage kwamen ze in 1984 
terecht bij Luring in Wessinghuizen, de 
latere camping De 3 Aa’s.  “In die schuren 
was de ruimte beperkt en reed je rond de 
staanders. Daar knalde je wel eens met de 
knieën tegen als de pony er te dicht langs 
liep”, vertelt Gert. 

De omzwervingen en de beperkte ruim-
te waren reden om na te denken over de 
bouw van een manege. De eerste plannen 
werden gesmeed in 1983 en twee jaar later 
werd de manege geopend. “De gemeente 
Stadskanaal was in eerste instantie tegen, 

maar toen betrokkenen zelf een behoorlijk 
bedrag op tafel legden, stelde de gemeente 
toch maar de grond voor een symbolisch 
bedrag en een renteloze lening van een ton 
beschikbaar. Zes jaar na de bouw van de 
eerste hal kwam er een tweede bij en in 
2011 hal drie. Vorig jaar werd het asbest 
dak van de twee oudste hallen vervangen 
en werden de hallen gemoderniseerd en 
geïsoleerd, met financiële ondersteuning 
van onder meer LEADER Oost-Groningen.

Knipsels en films
Voor de feestdag rond het 55-jarig jubi-
leum verzamelt Gert allerlei knipsels en 
andere materialen om te kunnen tentoon-
stellen. “Zo stuitte ik op een filmpje met 
beide toenmalige Onstwedder huisartsen. 
Dokter Westerbrink reed mee in een 
wedstrijd, waarbij dokter Meppelink in 
de jury zat”, vertelt hij. De opvolger van 
dokter Meppelink - dokter Nijboer - speelt 
ook nog een rol in de geschiedenis van De 
Driesporen. Bij zijn afscheid als huisarts 
in Onstwedde schonk hij de manege een 
mooi bedrag voor de aanschaf van luiken 
in de stallen, voor meer frisse lucht voor 
de manegepaarden en -pony’s. 

Stichting Manege De Driesporen is 
eigenaar van het pand. In de manege zijn 
twee verenigingen actief: de manegever-
eniging voor recreatief paard- en ponyrij-
den en voor mensen met een beperking, 
de paardensportvereniging voor hippi-
sche wedstrijdsport. Beide verenigingen 
tellen samen zo’n 260 leden, waarmee 
de Driesporen bij de grootste hippische 

organisaties van de regio hoort. Bijna al 
het werk binnen de manege gebeurt door 
vrijwilligers, alleen de instructeurs krijgen 
een vergoeding. In de stallen naast de 
rijhallen staan vijftien manegepaarden 
en -pony’s. De meeste zijn eigendom van 
de Driesporen, maar er staan ook enkele 
dieren die beschikbaar zijn gesteld door 
particulieren. Het grote aantal manegedie-
ren en de relatief lage contributietarieven 
houden de paardensport bereikbaar voor 
een breed publiek. 

Ambitie
Nu de opstallen na de laatste renovatie 
klaar zijn voor de toekomst, heeft stich-
ting De Driesporen een volgende ambitie 
om aan te werken. “We willen graag een 
buitenbak op wedstrijdformaat realiseren”, 
vertelt Lukens. “We bieden iedereen de 
mogelijkheid om bij ons een bakkaart te 
kopen om zo te kunnen rijden en trainen 
in onze manege. Daardoor wordt het hier 
steeds drukker. Met een buitenbak op 
zand, met een eb-en vloedbodem - voor de 
aan- en afvoer van water - kan er dan ook 
meestal buiten op zand worden gereden. 
We hopen de financiering op korte termijn 
rond te krijgen, zodat de aanleg uiterlijk 
voorjaar 2026 gereed kan zijn. Manege De 
Driesporen draait fantastisch en de nieuwe 
buitenbak zal er ook aan bijdragen dat de 
paardensport op lange termijn behouden 
blijft bij De Driesporen.

Gert Lukens van stichting Manege De 
Driesporen (foto Jan Johan ten Have). 
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RIENEKE JANSEN, EERSTE INSTRUCTRICE VAN PONYCLUB 
ONSTWEDDE-ALTEVEER, DE VOORLOPER VAN DE DRIESPOREN
door Jan Johan ten Have
Veel paardenliefhebbers uit de regio  
kennen de nu 72-jarige Rieneke Janssen 
als verkoopster van de ruitersportwin-
kel van Van Hoorn in Vlagtwedde, waar 
zij inmiddels meer dan dertig jaar een 
vast gezicht is. Wat minder mensen we-
ten, is dat Rieneke in de jaren zeventig 
de eerste instructrice was van Ponyclub 
Onstwedde-Alteveer, de voorloper van 
manege De Driesporen.

De ponyclub was enkele jaren actief, toen 
er een vaste instructrice werd gezocht. 
Deze vacature bereikte ook Rieneke 
Janssen uit Jipsingboertange, die op dat 
moment les gaf in de manege in Gasselte. 
Het leek haar wel wat om in Onstwedde 
les te gaan geven en dus solliciteerde ze. 
Ze kreeg de baan.

“In 1978 kwamen mijn man Ton en ik van-
uit Wassenaar in Jipsingboertange wonen”, 
vertelt Rieneke. “Als kind liep ik altijd al in 
de manege in Wassenaar. Later deed ik een 
opleiding tot hippisch instructrice en ging 
ik daar in een springstal werken. Ik trainde 
jonge dieren voor de wedstrijdsport en gaf 
trainingen aan kinderen en volwassenen, 
zowel recreatief als wedstrijdgericht.”

Bij Ponyclub 
Onstwedde-Alte-
veer kwam zij niet 
bepaald terecht in 
een professionele 
paardensportom-
geving. De leden 
van de enkele jaren 
eerder opgerichte 
club reden in de 
wintermaanden 
in boerenschuren, 
vrijwel elk jaar een 
ander: “Ik begon in 
1978 in de schuur 
van Hemsens aan 
de Duinweg. Ik 

herinner me nog goed dat dit een heel 
kleine schuur was, ook nog eens met 
staanders in het midden. In die kleine 
ruimte gaf ik paardrijles aan kinderen én 
volwassenen. Daarna verkasten we naar 
de schuur van de familie Luring in Wes-
singhuizen, waar later vele jaren camping 
de 3 Aa’s was gevestigd.”

Er waren leden die regionale wedstrijden 
gingen rijden voor de Nederlandse Pony 
Club. “Met de veewagen van veehan-

delaar en bestuurslid van de ponyclub 
Albert Lukens gingen we naar regionale 
wedstrijden in Groningen en Drenthe. 
Die wagen was zo groot dat er vele pony’s 
op konden. Twee van onze leden - Brigitte 
Meibos en Albertha Hommes - presteer-
den  zo goed dat ze naar het Nederlands 
Kampioenschap mochten. Presteerden 
ze goed, dan moest ik het ontgelden, 
dan jonasten ze mij uit pure vreugde in 
een sloot…. Toen ik zwanger werd, nam 
mijn man Ton de lessen over. Verschil-
lende vrijwilligers en bestuursleden van 
nu - zoals Henk Huls en voorzitter van de 
stichting Gert Lukens - heb ik als kind nog 
les gegeven.”

Nadat in 1985 de 
ponyclub een manege 
werd, kreeg Rieneke 
steeds meer lesuren, 
tot meer dan twintig 
per week. Het werd 
te veel. Daarom nam 
haar echtgenoot een 
deel van de lessen 
voor de manegevereni-
ging over: “Ik herinner 
me nog goed dat Ton 
hier eens een show gaf 
op het Belgisch paard 
van de familie Smid. 
Dat was bijzonder om-
dat dit het werkpaard 
was van boer Smid, 
op dat dier werd nooit 
gereden. Ik vond dat 
erg spannend.”

Toen zij in 1994 haar 
baan in de ruitersport-
zaak van Van Hoorn 
kreeg, stopte Rieneke 
met lesgeven. Het 
was niet te combine-
ren. Ze kijkt met veel 
plezier terug op die 
tijd: “Met elkaar naar 
de NPC-wedstrijden 
vond ik prachtig. 

De saamhorigheid binnen de groep was 
enorm. Er gingen picknickmanden vol 
eten en drinken mee, het gaf mij altijd een 
schoolreisje-gevoel. Ook het verzorgen 
van paardenshows tijdens het jaarlijkse 
Oogstfeest vond ik heel leuk. Ik kom hier 
nog elke week, met mijn kleindochter 
Danique die hier rijdt bij de manegever-
eniging. Ook voer ik nog eens per maand 
op zondagavond de manegepaarden en 
pony’s. Ik ben nog altijd graag bij manege 
De Driesporen.”

Rieneke Janssen komt nog wekelijks in manege 
De Driesporen (foto Jan Johan ten Have)
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Esther Schriemer Rijcken uit Nieuwediep is al bijna een kwart eeuw actief bij De Driesporen

‘IK KEN GEEN ENKELE MANEGE WAAR DE SFEER ZO FIJN IS’
door Jan Johan ten Have
Onderweg naar ‘haar’ manege De Driesporen passeert Esther Schriemer-Rijcken 
altijd verschillende andere maneges. Toch rijdt de inwoonster van Nieuwediep 
al bijna een kwart eeuw enkele keren per week ruim twintig kilometer heen en 
terug om in Onstwedde te kunnen paardrijden of de manegepaarden en -pony’s te 
verzorgen. Ze doet het met liefde, zou de Onstwedder manege niet willen ruilen, 
want: “Ik ken geen enkele manege waar de sfeer zo fijn is.”

De leden van De Driesporen komen zeker 
niet alleen uit Onstwedde. De manege 
heeft aantrekkingskracht op leden uit een 
grote regio. Esther is één van hen. De 
afstand is voor haar geen issue: “Het zijn 
maar kilometers. Ik groeide op in Amster-
dam en ging daar ook naar school. Dat 
was binnen de stad een uur reizen. Ik rij 
in twintig minuutjes naar de manege, dat 
voelt als praktisch om de hoek.”

Huisvrouwengroep
Esther rijdt op woensdagavond in de les 
van de manegevereniging, bij de ‘huisvrou-
wengroep’. “Dat is onze geuzennaam”, 
zegt ze lachend. “Toen ik hier begon, 
ging ik lessen met Wim Bessembinders 
en Christa Schoenmaker. Wim stopte er 
op een gegeven moment mee en Sylvia 
Grijpstra kwam erbij, gevolgd door Astrid 
van Ruiswijk en Liane Oosterhuis, alle-
maal dames die de veertig zijn gepasseerd. 
Toen wij op een bepaald moment een keer 
les kregen van een nieuwe instructrice, 
vroeg die: ‘Galopperen jullie ook? Want 
andere huisvrouwen die ik les geef durven 
dat niet’. We hebben smakelijk gelachen 
om die opmerking en noemen onszelf 
sindsdien ‘de huisvrouwen’.” Esther rijdt 

met veel plezier bij deze groep: “We zijn 
allemaal verschillend, met andere ambi-
ties. De één wil zo goed mogelijk worden, 
de andere het liefst veldritten maken. Maar 
de lol en het plezier staan voorop. De 
woensdag is onze therapiesessie, vooral na 
afloop aan de bar.”

Ook is Esther eens per twee weken voor-
afgaand aan haar eigen les als vrijwilliger 
betrokken bij de begeleiding van paard-
rijlessen voor mensen met een beperking 
Daarnaast rijdt ze elke donderdagochtend 
naar Onstwedde, om samen met Astrid 
de manegepaarden te voeren en buiten 
te zetten en de stallen te strooien: “Dat 
vind ik zo mooi, ik kan echt genieten van 
de rust die er dan heerst. Dan is er verder 
bijna niemand. Als ik de tijd had, zou ik 
dit vaker doen, maar ik heb ook nog een 
gezin, twee paarden en een baan.”

Toeval
Dat Esther in 2001 bij de Onstwedder 
manege belandde, berustte met name op 
toeval. Het is te danken aan de Friese ruin 
Lieuwe van De Driesporen. “Wij waren net 
vanuit Leeuwarden verhuisd naar Eex-
terveenschekanaal. Ik kreeg een baan bij 

de RDW, waar mijn nieuwe collega Diana 
vertelde dat zij en haar man Leo heel graag 
wilden gaan paardrijden, maar dat zij ook 
best bang was. Ik wilde zelf ook graag weer 
rijden, dus gingen we samen kijken bij 
verschillende maneges. Bij De Driesporen 
bekeken we de manegepaarden, waarbij ze 
ook Lieuwe trof. Diana wist toen gelijk: op 
dit paard durf ik wel te rijden. Dus werden 
we hier lid. We gingen eerst met z’n drieën 

lessen en toen Diana en Leo er toch weer 
mee stopten, bleef ik hier rijden. Ik voel 
me hier thuis. Het is heerlijk kleinschalig, 
veel mensen kennen elkaar en zijn erg 
betrokken bij de manege. Van zaken als 
afgunst heb ik hier nog nooit iets gemerkt. 
Het is geweldig dat de manege volledig 
draait op vrijwilligers. Ik heb in al die jaren 
nog nooit overwogen om ergens anders te 
gaan rijden.”

Esther Schriemer-Rijcken in manege De Driesporen (foto Jan Johan ten Have)

Lisa Theuns-Braam is naast ambitieus dressuuramazone ook bestuurslid en betrokken 
bij organisatie KNHS-wedstrijden PSV De Driesporen

‘IK DOE ER ALLES VOOR OM ZO VER MOGELIJK TE KOMEN IN 
DE DRESSUURSPORT, LIEFST INTERNATIONAAL’
door Jan Johan ten Have
Ze leerde het paardrijden met name in haar ‘tweede thuis’ manege De Driespo-
ren in Onstwedde. Inmiddels heeft ze de manegelessen verruild voor privélessen 
omdat ze de ambitie heeft om zo ver mogelijk te komen in de dressuursport, het 
liefst tot internationaal niveau. Haar band met de Driesporen en haar paardrij-
vrienden daar wilde ze daarnaast ook behouden. Daarom is Lisa Theuns-Braam 
(33) sinds twee jaar bestuurslid van de paardensportvereniging. “Het is prachtig 
om hier de KNHS-wedstrijden met elkaar nieuw leven in te blazen.”

Lisa begon op haar zevende met pony-
rijden in de manege in haar toenmalige 
woonplaats Stadskanaal. Twee jaar later 
verhuisde ze naar Onstwedde en ging ze 
bij De Driesporen rijden. “Ik begon bij de 
manegevereniging, bij trainster Gré, die 
zelf op hoog niveau dressuur reed. Van 
haar leerde ik ontzettend veel. Toen ik 
KNHS-wedstrijden ging rijden, stroomde 
ik door naar de paardensportvereniging 
(PSV) om bij Jarmilla Peterson te lessen. 
Eerst reed ik mijn dressuurwedstrijden 
met mijn fjord bij de pony’s. Bij mijn 
ouders thuis wordt er met fjorden gefokt, 
dus dat was wel een logische keuze. Ook 
na mijn achttiende verjaardag, toen ik op 
wedstrijden bij de paarden moest uitko-
men, bleef ik eerst op mijn fjord rijden. 
Uiteindelijk wilde ik toch wel graag wat 
meer, daarom stapte ik over op een paard.”

Lisa rijdt dressuur op Navarra, een zeven-
jarige en volgens haar het beste paard die 
ik zelf had. En dat wil wat zeggen, want ze 
schopte het al tot Z-dressuur op twee fjor-
den en een paard. Navarra  loopt  inmid-
dels op M-niveau. “Het halen van de Grand 
Prix - de internationale dressuurtop - is 

mijn grote droom. Maar of dat ooit lukt… 
Ik doe er wel alles voor om met Navarra 
zo ver mogelijk te komen.. Daarom krijg 
ik nu privéles van de toptrainster Estelle 
Hilbrants. Samen met haar wil ik eraan 
werken om zo ver mogelijk te komen.”
Waarom koos ze voor dressuur? “Ik vind 
het mooi om samen met het paard te 
werken aan het leren van de bewegingen. 
Hoge sprongen maken met een paard is 
niks voor mij, dus de keuze voor dressuur 
was eigenlijk heel logisch.”

Bestuurslid
“Manege De Driesporen was mijn hele 
jeugd mijn tweede thuis. Toen ik in 2018 
enkele jaren in het buitenland en in de 
Randstad ging wonen, nam ik afscheid als 
lid. Inmiddels wonen we weer enkele jaren 
in de regio. Maar aangezien ik thuis train 
met een privétrainer, kwam ik niet meer 
zo vaak op de manege”, vertelt Lisa.  Dat 
veranderde toen haar nichtje en vriendin 
Annegien de Roo een beroep op haar deed: 
“De wedstrijdsport lag in De Driesporen 
wat op zijn gat. Wedstrijden gingen soms 
niet door, wat het vertrouwen van ruiters 
geen goed deed. Annegien vertelde dat ze 

de wedstrijdsport graag een nieuwe impuls 
wilden geven en vroeg of ik wilde helpen. 
Het leek mij leuk om weer samen met 
mijn vriendinnen in mijn geliefde manege 
iets te gaan doen en ben daarom bestuurs-
lid geworden. We hebben met elkaar de 
schouders eronder gezet en inmiddels 
vinden er sinds afgelopen winter weer de 
eerste KNHS-wedstrijden plaats. We deden 

vooraf veel aan promotie en dat werkte. 
Er waren veel deelnemers uit een grote 
regio. We werken er met elkaar aan om 
alles goed te regelen en om de wedstrijden 
te laten beoordelen door goede en leuke 
juryleden. Zo hopen we de KNHS-wed-
strijdsport op een mooie manier nieuw 
leven in te blazen.”

Lisa Theuns-Braam (foto Jan Johan ten Have)
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‘Man, koop dat wicht toch ain peerd’
VADER EN DOCHTER JOHAN EN DORIEN SMITH, LANGST 
ZITTEND BESTUURSLID EN LANGST AANEENGESLOTEN RIJDEND 
LID MANEGE DE DRIESPOREN
door Jan Johan ten Have
Hij groeide op in een gezin met paar-
den, is een enorm dierenliefhebber, 
maar heeft in zijn hele leven slechts 
één keer op een paard gezeten. “Ik 
heb eerlijk gezegd niet zo veel met 
paarden”, bekent Johan Smith. Des te 
opvallender dat hij het langst zittende 
bestuurslid van manege De Driesporen 
in Onstwedde is, al meer dan twintig 
jaar bekleedt hij er de rol van penning-
meester. Dochter Dorien overtreft die 
periode overigens ruim. Al meer dan 
drie decennia is zij er actief rijdend lid. 
Dat kan niemand binnen de Onstwed-
der manege haar nazeggen. 

De liefde voor paarden zit er van beide 
kanten in de familie. Het sloeg een gene-
ratie over - ook moeder Henny is niet van 
de paarden - maar keerde bij Dorien in 
alle hevigheid terug. Het zit haar in het 
bloed. Op haar negende ging zij rijden bij 
De Driesporen. “Ik reed op Evelien, mijn 
grote favoriet. Mijn ouders lieten zelfs 
foto’s van ons maken toen die pony werd 
verkocht, dat was toen best bijzonder”, 
vertelt Dorien. Toen zij 13 was, overleed 
haar opa, die naast gezin Smith woonde. 
Johan erfde het stuk grond achter zijn 
huis. “Vanaf dat moment riep bestuurslid 
van de manege en buurtbewoner Jan Huls 
om de haverklap tegen mij: ‘man, koop 
dat wicht toch ain peerd’. De ruimte was 
er immers. Van haar ouders kreeg Dorien 
echter nooit een paard: “Ik heb er uitein-
delijk zelf twee gekocht.”

Het weiland achter huize Smith werd in 
gebruik genomen door zwager Aike Wubs. 
Die stalde er pony’s en later Friezen. Eén 
van die Friezen was Wytskje. Tussen die 
merrie en Dorien was het liefde op het eer-
ste gezicht. Dorien ging op Wytskje rijden 
en nam haar vele jaren later van Oom Aike 
over, evenals de Friese ruin Dietse. De 
merrie bleef tot haar dood bij de familie 
Smith en op Dietse rijdt ze tot op de dag 
van vandaag haar lessen in de manege. 

Activiteiten
Het liefst gaat Dorien echter naar buiten, 
lekker de Westerwoldse natuur in. Voor de 
manege zet ze zich vooral in als organisa-
tor van buitenritten en activiteiten. Zo is 
Dorien vanaf het begin één van de drij-

vende krachten achter de jaarlijkse Ride & 
Run, die in september voor de tiende keer 
plaatsvindt: combinaties van een hardlo-
per en ruiter met paard leggen afstanden 
van vijf of tien kilometer over grotendeels 
onverhard parcours zo snel mogelijk af. 
Het is elk jaar een groot succes met vele 
tientallen deelnemers. Daarnaast is ze be-
trokken bij de organisatie van vele thema-
ritten, zoals de publiekstrekkers Santaride 
en Lichtjesparade, de Voorjaar-in-je-bol-rit, 
pompoenenrit en Oranje Boven Rit. “Dat 
trekt deelnemers uit een grote regio. Men-
sen vinden het hartstikke leuk om in deze 
mooie omgeving te rijden en nieuwkomers 
hebben vaak geen idee hoe mooi het hier 
is.”

Penningmeester
Dat Johan penningmeester werd, gebeurde 
door droevige omstandigheden. Zijn goede 
vriend Willy Bessembinders bekleedde 
deze functie. Hij werd ongeneeslijk ziek 

en vroeg Johan om zijn functie over te 
nemen. “Dat deed ik voor Willy”, vertelt 
hij. “Inmiddels bekleed ik deze functie 
ruim twee decennia en in zo’n lange 
tijd ontstaat er best een sterke band. De 
manege gaat mij aan het hart. Er zijn 
best moeilijke periodes geweest, maar De 
Driesporen heeft alle stormen doorstaan. 
Nu hebben we de zaken goed op de rit. Er 
staat sinds de laatste grote verbouwing 
met onder meer vervanging van het dak 
van twee rijhallen een toekomstbestendige 
accommodatie, we bieden prima lessen, 
onze uitstraling is heel positief en de con-
tributie is laag, zodat het oorspronkelijke 
doel van de manege - paardrijden bereik-
baar maken voor iedereen - nog altijd fier 
overeind staat.”

Johan is inmiddels de 70 gepasseerd en 
vindt het de hoogste tijd om zijn penning-
meesterschap over te dragen: “Ik was ooit 
veertien jaar bestuurslid van dorpsbe-
langenorganisatie stichting Ocrea en heb 
altijd geroepen dat die periode te lang was. 
Af en toe vers bloed is gezond. En nu doe 
ik dit alweer twintig jaar. Daar ga ik er nu 
daadwerkelijk mee stoppen. Een opvolger 
is er nog niet, maar belangstellenden mo-
gen zich melden bij mij of bij de manege.”

Johan en Dorien Smith met Dietze
(foto Jan Johan ten Have)
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